
PROTOKÓŁ Nr XIV/08
z XIV posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 18 kwietnia 2007 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz.  900, 
zakończyła się o godz.1411

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.
W sesji Rady Gminy uczestniczyli radni Młodzieżowej Rady Gminy.

Otwarcia XIV sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej  Przewodniczący Pan Stefan 
Troc.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  porządek  sesji  wraz  z  projektami  uchwał  radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji.
Pan Przewodniczący zgłosił wniosek uzupełnienia porządku obrad o następujący punkt:

1. Podjęcie  uchwały  w  sprawie   udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  
Siemiatyckiemu na realizację zadania “Poprawa dostępu dróg powiatowych do sieci  
dróg krajowych i wojewódzkich na obszarze Powiatu Siemiatyckiego”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, włączyła do porządku obrad 
XIV sesji Rady Gminy punkt “Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania “Poprawa dostępu dróg powiatowych do  
sieci dróg krajowych i wojewódzkich na obszarze Powiatu Siemiatyckiego”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła porządek obrad XIV 
sesji Rady Gminy.
Ustalony porządek XIV sesji Rady Gminy brzmi następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  

Siemiatyckiemu.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie   udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  

Siemiatyckiemu na realizację zadania “Poprawa dostępu dróg powiatowych do sieci  
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dróg krajowych i wojewódzkich na obszarze Powiatu Siemiatyckiego”.
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresy administracji  

rządowej.
10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.
12. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Zakładu  Komunalnego  za  2007r.  i  

perspektywy jego funkcjonowania.
13. Dyskusja  nad  projektem  budowy  zespołu  obiektów  sportowo-rekreacyjnych  i  

wypracowanie stanowiska Rady w przedmiocie wniosku w sprawie referendum nad 
tym tematem.

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
15. Wolne wnioski.
16. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XIII sesji jest wyłożony na sali obrad i 
jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie on przyjęty 
w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami.
● Pan  Wójt,  w  towarzystwie  swojego  Zastępcy  i  Sekretarza  Gminy,  przeprowadził 

rozmowę z członkiem Zarządu Województwa Podlaskiego w sprawie współpracy i 
potrzeb gminy Mielnik. Stosunek Zarządu do budowy oczyszczalni w Mielniku jest 
pozytywny, dużo do sprawy wniosło również spotkanie z marszałkiem Województwa 
Podlaskiego.  Do  momentu  składania  wniosku  do  PROW  (koniec  czerwca-lipiec) 
będziemy wiedzieli wszystko w tej sprawie. Wojewoda również jest nam przychylny.

● W trakcie realizacji jest ulica Wysocka, odbył się przetarg na drogę przy Zakładach 
Kredowych, do Grabowca, wygrała go firma z Brańska. Został również rozstrzygnięty 
przetarg na drogę Adamowo-Wilanowo,(wykonanie żwirówki). Prace przy tej drodze 
rozłożone są na dwa lata. Przetarg wygrała firma Pana Podolińskiego.

● Zakończył  się  remont  świetlicy  w  Sutnie  (w  dniu  wczorajszym  był  odbiór), 
przygotowujemy się do remontu świetlicy w Moszczonie Królewskiej.

● Został  zakupiony  sprzęt  nagłaśniający  do  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i 
Rekreacji w Mielniku. Sprzęt jest dobrej klasy, tani, jest to zasługa Pana Dyrektora 
GOKSiR.

● Mimo rozegrania  (wbrew umowie)  meczu  na  głównej  tafli  boiska  nie  uległo  ono 
zniszczeniu,  jest  zrobione  napowietrzanie,  zebrano  starą  trawę,  została  również 
skoszona nowa trawa. Jest problem z przeciekającym dachem zaplecza sportowego, 
komisja stwierdziła, że poprawki dachu mają być jeszcze w kwietniu zrobione. 

● Klub Jagiellonia zwrócił się o pozwolenie urządzenia pikniku na terenie naszej gminy, 
najpierw rozegrano by mecz, potem odbyłoby się spotkanie z fanami Klubu.
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● 3 maja br. odbędzie się II edycja Festiwalu Korowaja, początek imprezy o godz.1300.
● Od  21  kwietnia  br.  rozpocznie  się  akcja  Posesja.  W  akcji  udział  wezmą  sołtysi, 

przedstawiciele policji, straży pożarnej i straży granicznej. Pan Wójt wyraził nadzieję, 
że akcja ta przyczyni się do poprawy stanu bezpieczeństwa, ładu i porządku na terenie 
gminy.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Pana Wójta o jego pracy w okresie 
między sesjami.

Do punktu 5.

Interpelacja nr 28/08 Pana Kazimierza Toboty
W nawiązaniu do moich wcześniejszych wystąpień na sesjach Rady w sprawie przesunięcia 
słupów  linii  telefonicznej  na  ulicy  Sadowej  (odcinek  od  Sadowej  do  ul.Polnej)  i  braku 
pozytywnych  efektów  w  tej  sprawie  zwracam  się  ponownie  z  prośbą  o  jej  pozytywne 
załatwienie,  czyli  przesunięcie  słupów  linii  telefonicznej  na  pas  drogowy,  tak  by  nie 
utrudniały poruszania się po tej ulicy.
Na  tym  odcinku  występuje  duże  zakrzaczenie  zwężające  ciąg  komunikacyjny  do  1/3 
szerokości tej ulicy. W związku z tym zwracam się z prośbą o uporządkowanie tego odcinka 
poprzez wycięcie  zalegających  na nim krzaków oraz uzupełnienie  nawierzchni  wraz z  jej 
wyrównaniem.  Konieczne  jest  również  dowiezienie  odpowiedniej  ilości  ziemi  celem 
doprowadzenia  na  tym odcinku  do  właściwej  szerokości  ulicy  tak,  by  mogły  się  na  niej 
wyminąć dwa pojazdy.

(w zał. na str...................prot.)

Interpelacja nr 29/08 Pana Jana Weremijewicza
Zgłaszam  potrzebę  poprawienia  (wyrównania)  drogi  żwirowej  we  wsi  Osłowo,  do  Pana 
Łubko. Droga prawdopodobnie jest na gwarancji wykonawcy i jest w stanie słabym.

(w zał. na str...................prot.)

Interpelacja nr 30/08 Pana Lucjana Kożuchowskiego
Proszę o naprawę podjazdów do mostu we wsi Oksiutycze. Po prawej stronie rzeki wystąpiło 
usuwisko do 1/3 szerokości mostu, co stanowi zagrożenie dla ruchu po tym moście.

(w zał. na str...................prot.)

Interpelacja nr 31/08 Pani Barbary Terpiłowskiej
Panie  Wójcie!  Już  od  dłuższego czasu  Urząd Gminy Mielnik  i  jego  jednostki  dysponują 
samochodami zakupionymi ze środków samorządowych. Cieszy nas wszystkich, że możemy 
w ten  sposób  ułatwić  i  usprawnić  prace  osobom,  które  z  urzędu  działają  dla  dobra  nas 
wszystkich.
Pragnąc  by  używanie  pojazdów będących  naszą  własnością  gminną  było  przejrzyste,  nie 
budziło podejrzeń i emocji, że są one wykorzystywane do celów prywatnych w godzinach i 
po godzinach pracy proponuję, aby wszystkie zostały oznakowane herbem i napisem z nazwą 
jednostki,  która je używa np.  Urząd Gminy Mielnik,  czy też Gminny Ośrodek Kultury w 
Mielniku. Mamy piękny herb, który bardzo godnie wygląda na naszym autobusie szkolnym i 
na pewno równie pięknie będzie się prezentował na innych pojazdach gminnych.
Oznakowanie pojazdów może wyeliminować w przyszłości  plotki  i  różne insynuacje  ,  że 
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dysponujące nimi osoby, nie zawsze zgodnie z ich przeznaczeniem wykorzystują je w celach 
osobistych lub nie przynoszących nam chluby.
O tym czy moja propozycja zostanie zrealizowana proszę o odpowiedź na pismie.

(w zał. na str...................prot.)

Interpelacja nr 32/08 Pana Wiesława Kochanowskiego
1. Co będzie z pozostałą częścią próchniawych wierzb na ul.  Wysocka? Wnioskuję o 

wycięcie, ponieważ zagrażają bezpieczeństwu.
2. Jak przedstawia się sytuacja budowy oświetlenia ulicznego w Adamowie?
3. Czy będzie rozbudowany parking przy kaplicy w Adamowie?

(w zał. na str...................prot.)

Interpelacja nr 33/08 Pana Adama Toboty
Szanowny Panie Wójcie! W tym roku dokonaliśmy zakupu nowego samochodu marki Skoda. 
Rada przyznając środki w budżecie na zakup kolejnego pojazdu wyraźnie i jasno określiła 
jego przeznaczenie tzn. miał on być do dyspozycji pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej.  To z  mojej  inicjatywy i  na  mój  wniosek,  na komisji  rozwoju  gospodarczego 
przeznaczono  środki  budżetowe  na  zakup  tego  pojazdu,  który  miał  usprawnić  pracę 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku. Dzięki temu samochodowi pracownicy 
tego Ośrodka mieli być częściej w terenie i mieć łatwiejszy dostęp do osób potrzebujących 
pomocy. Gdy zgłaszałem wniosek o o zakup jeszcze jednego samochodu to taka właśnie była 
intencja i sens mojej propozycji, do której pan sie przychylił i Rada Gminy również.
Od chwili nabycia nowej Skody zauważyłem, że z nowego samochodu w większości korzysta 
wójt gminy co nie jest zgodne z intencją Rady. Nie może być tak, że każdy nowy osobowy 
pojazd,  który  jest  zakupiony  z  bardzo  konkretnym  przeznaczeniem,  będzie  od  razu 
przywłaszczany jako środek transportowy osoby wójta.
W  związku  z  tym,  że  wielokrotnie  mieszkańcy  naszej  gminy  widzieli,  że  był  on 
wykorzystywany do innych celów proszę o:

1. Wykaz użytkowników oraz do jakich celów, oraz w czyjej był dyspozycji, zgodnie z 
kartą  pojazdu  samochodu  marki  Skoda  zakupionego  w  tym  roku.  Proszę  o  takie 
zestawienie za miesiące: marzec-kwiecień 2008r.

2. Proszę o oznakowanie w/w pojazdu marki Skoda herbem gminy Mielnik i napisem: 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Mielniku.

O odpowiedź proszę na piśmie.
(w zał. na str...................prot.)

Pan Adam Tobota chcąc się  ustosunkować do odpowiedzi  na interpelację  dot.  dekoracji 
Mielnika  flagami  w  dni  świąt  narodowych  rozpoczął  odczytywanie  oświadczenia  Klubu 
Radnych Wspólnota Gminy Mielnik.

Pan Przewodniczący stwierdził, że tekst ten nie jest interpelacją i może zostać przedstawiony 
w punkcie wolne wnioski.

Pan Przewodniczący Rady poinformował  o  interpelacjach  złożonych  na XIII  sesji  Rady 
Gminy i o udzielonych na nie odpowiedziach.
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Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Na zebraniu sołectwa Mielnik mieszkańcy wsi zgłaszali wnioski w sprawie naprawy drogi 
dojazdowej  do pól  o  nazwie  Werchurna.  Czy w planie  inwestycji  drogowej  na rok 2008 
została ujęta ta droga, a dokładnie jej odcinek prowadzący od ulicy Mostowej do Zakładów 
Kredowych  (drogi  powiatowej  w  kierunku  Mętnej).  Użytkownicy  działek  rolnych  mają 
problem z dojazdem do nich.

Zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Czy budowa pomostu nad Bugiem będzie powiązana z wypożyczaniem kajaków będących na 
stanie GOKSiR, czy będzie wypożyczalnia i w jaki sposób zostanie to zorganizowane?
Czy  mieszkańcy  i  turyści  przyjeżdżający  do  Mielnika  będą  mieli  w tym  roku  urządzoną 
plażę?

Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
1. Czy były robione starania o zajazd (zatoczkę) na przystanku na drodze wojewódzkiej 

w Radziwiłłówce?
2. Czy  będą  podjęte  prace  w  sprawie  wytyczenia  drogi  “Stary  Gościniec”  w 

Radziwiłłówce? Obecnie droga ta przebiega po działkach prywatnych.

Zapytanie Pana Jana Saciuka
W  świetlicy  Niemirowie  jest  stłuczona  szyba  w  kominku,  nie  można  rozpalić  bo  dym 
wychodzi na salę. Naprawa miała być zrobiona już na sylwestra, nie jest to załatwione do 
dzisiejszego dnia.  Pan  radny poinformował  również  o  odpadających  ze  ścian  płytkach  w 
budynku  świetlicy.  Wykonawcą  wszystkich  prac  remontowych  w  świetlicy  był  Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Mielniku.

Do punktu 6.

Pan Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2007r.
(w zał. na str.............prot.)

Pan Wójt zwrócił się do radnych o przyjęcie sprawozdania i udzielenie mu absolutorium.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Mielnik  Pan  Jerzy  Terebun 
przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
za 2007r. i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie i wnioskuje do Rady Gminy o udzielenie 
Wójtowi absolutorium.

(opinia w zał. na str............prot.)

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku:
1) w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Mielnik 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2007r. (w zał. na str....................prot.)
2) w sprawie  opinii  o  przedłożonym przez  Komisję  Rewizyjną  Rady Gminy Mielnik 

wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2007r. (w zał. na str....................prot.)
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Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  zarządzenie  w  sprawie  sprawozdania  z 
wykonania budżetu gminy za 2007r. Pan Wójt przedstawił Radzie Gminy w przewidzianym 
prawem terminie.  Wraz z tymi  materiałami  złożone zostało sprawozdanie z wykonania w 
2007r.  uchwały  nr  IV/21/03  Rady  Gminy  Mielnik  z  dnia  20  marca  2003r.  w  sprawie 
określania  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  gruntowych  oraz  ich 
wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata. 
Sprawozdanie  to  było  przedmiotem  analizy  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Rozwoju 
Gospodarczego i Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 26 czerwca 2008r.

Pan Adam Tobota
Zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z prośbą o wymienienie przynajmniej 
dwóch dokumentów, które Komisja skontrolowała.

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że swoją opinię Komisja wydała na podstawie 
sprawozdania Wójta Gminy.

Pan Adam Tobota przedstawił  stanowisko Klubu Radnych Wspólnota  Gminy Mielnik w 
sprawie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  2007r.  Klub  radnych  będzie  głosował  za 
udzielenie  absolutorium  Wójtowi  Gminy.  Zwraca  jednak  uwagę  na  istotną  rzecz  –  przy 
realizacji budżetu nie powinna zostawać tak wysoka nadwyżka budżetowa, tak, jak to dzieje 
się w ostatnich latach. Powinniśmy w ciągu roku więcej wydawać na gminne inwestycje i nie 
pozostawiać niewykorzystanych pieniędzy na kolejny rok. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIV/60/08 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str...........prot.)

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z wykonania w 2007r. uchwały nr 
IV/21/03  Rady  Gminy  Mielnik  z  dnia  20  marca  2003r.  w  sprawie  określania  zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub 
najmu na okres dłuższy niż 3 lata.

(w zał. na str...........prot.)

(po przerwie)

Do punktu 7.

Pan Wójt udzielił  wyjaśnień dotyczących projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi siemiatyckiemu. W związku z tym, że Zarząd Powiatu podjął decyzję, 
że w roku bieżącym wykonana zostanie tylko dokumentacja na drogę powiatową Koterka-
Klukowicze  i  droga poczeka  do roku przyszłego  na  środki  unijne,  padła  propozycja,  aby 
zaplanowane  na  tę  drogę  środki  przenieść  na  inną  drogę  powiatową  z  Mielnika  do 
Maćkowicz.
Powiat dołoży do tej drogi 150 tys.złotych, gmina 500 tys.złotych, zaś o pozostałe środki(nie 
mniej  niż  350  tys.złotych)  powiat  wystąpi  do  Ministra  Transportu.  To  daje  możliwość 
realizacji tego odcinka drogi. Długość planowanego wykonania odcinka drogi wyniesie 4100 
m, podobnej długości odcinek drogi wykonano w roku ubiegłym.
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Środki na ten cel zostaną zdjęte z oczyszczalni ścieków. Chcemy również, w porozumieniu z 
powiatem, wykonać odcinek chodnika w ciągu drogi powiatowej w Niemirowie i Wajkowie 
oraz wybudować parking przy kapliczce w Sutnie. 
Pan Wójt  zwrócił  się  do radnych  o  wyrażenie  zgody na  przeznaczenie  14 tys.złotych  na 
odcinek  drogi  powiatowej  Siemiatycze-Boratyniec  Lacki-Grabarka,  biegnącej  po  terenie 
naszej gminy, o którym mówi następny projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIV/61/08 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 8.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIV/62/08 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania 
“Poprawa  dostępności  dróg  powiatowych  do  sieci  dróg  krajowych  i  wojewódzkich  na 
obszarze Powiatu Siemiatyckiego”.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 9.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIV/63/08 
w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 10.

Na  wniosek  radnego  Pana  Jana  Weremijewicza  Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  i 
uzasadnił projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIV/64/08 
w sprawie opłaty miejscowej.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 11.

Pan Przewodniczący Rady poinformował,  że ostateczny projekt uchwały,  uwzględniający 
wszystkie zmiany, radni otrzymali przed sesją.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2008r.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XIV/65/08 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

(w zał. na str...........prot.)
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Do punktu 12.

W dyskusji nad sprawozdaniem z działalności Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej za 
2007r. i perspektywami jego funkcjonowania głos zabrali:

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził, że nie rozumie zapisanego w bilansie ZGK punktu umorzenia.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to umorzenie środków trwałych. Posiadane środki trwałe z 
każdym rokiem tracą swoją wartość i ten spadek wartości nosi nazwę umorzenia.

Pan Jan Weremijewicz
Poprosił  o  wyjaśnienie,  która  wersja  liczby  przyłączy  wodociągowych  jest  właściwa.  Na 
posiedzeniu  Komisji  podano  dwie  wersje  -  jedną  podał  Pan  Dyrektor,  drugą  Pan  Wójt 
Gorochowicz. Która jest właściwa?

Pan Gorochowicz poinformował, że właściwą była informacja podana przez Pana Dyrektora 
ZGK.

Pan Jan Zduniewicz
Pan radny zwrócił się z prośbą do Dyrektora Kranza aby w przyszłości, w składanych przez 
niego informacjach, wykazać dochody ze sprzedaży w poszczególnych miesiącach. Będzie to 
bardziej czytelne.
Zwrócił  się  z  zapytaniem  dla  kogo  i  za  co  są  wykazane  w  bilansie  dwa  najwyższe 
zobowiązania krótkoterminowe.

Pan Andrzej Kranz - Dyrektor ZGK
Wyjaśnił, że są to zobowiązania za dostawę materiałów do remontu hotelu OSP.

Pan Przewodniczący Rady Gminy
Jakie są efekty zbiórki segregowanych odpadów?

Pan Andrzej Kranz - Dyrektor ZGK
Zebrano dwa samochody segregowanych odpadów.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
Poinformował, że w Mętnej nie odebrano od mieszkańców butelek plastikowych.

Pan Dyrektor Kranz wyjaśnił, że śmieci segregowane nie są odbierane w tym samym dniu, 
w  kiedy odbiera się śmieci ogólne. Raz na dwa miesiące są odbierane śmieci segregowane i 
mieszkańcy wsi, w drodze ogłoszeń, są o tym informowani.

Pani Maria Boguszewska
Czy  są  pobierane  opłaty  za  wywóz  segregowanych  odpadów?  Pani  radna  zwróciła  się  z 
prośbą o zmianę druku faktury za śmieci, bo obecne druki nie pozwalają na dokonanie na nich 
wpłaty do banku i  dodatkowo trzeba wypełnić  przelewy,  co jest  dużym utrudnieniem dla 
opłacających.
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Pan Andrzej Kranz - Dyrektor ZGK
Nie pobiera się dodatkowej opłaty za wywóz segregowanych odpadów. Mieszkańcy Mielnika 
i okolic we wtorki i piątki mogą, jeszcze za darmo, do końca miesiąca wywozić śmieci na 
składowisko, ale już od przyszłego miesiąca będą z tego tytułu pobierane opłaty. 
W kwestii  zmiany druków faktur  Pan Dyrektor  wyjaśnił,  że  trwają  rozmowy z ZETO w 
kwestii zmiany programu komputerowego do fakturowania.
Na pytanie  sołtysa  z Homot,  czy osoby które nie  mają podpisanych umów z ZGK mogą 
również otrzymać worki  do segregacji śmieci o czy te śmieci będą od nich odbierane, Pan 
Dyrektor odpowiedział twierdząco.

Pan Adama Tobota
Zwrócił się z zapytaniem o sposób pomiaru śmieci wywożonych na wysypisko.

Pan Dyrektor wyjaśnił, że śmieci są mierzone w długości, szerokości i wysokości.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił  się z zapytaniem czy przy obecnym zatrudnieniu Zakład będzie w stanie zmienić 
swój dotychczasowy wynik finansowy( dotyczy to ostatniej części informacji – perspektywy 
działalności zakładu).

Pan Dyrektor Andrzej Kranz
Stwierdził, że jeżeli zakład zejdzie z przychodów związanych z pracami wykonywanymi na 
zlecenie Urzędu Gminy (usługi remontowe), to również znacznie zejdzie wtedy z kosztów, bo 
w  tych  przychodach  są  zawarte  materiały  budowlane.  Te  zlecenie  nie  są  dla  zakładu 
opłacalne.

Pani Barbara Terpiłowska
Ostatnio grupa mieszkańców Mielnika robiła porządki na Górze Zamkowej i w związku z tym 
jest  prośba  aby  ustawić  tam przynajmniej  jeden  pojemnik  na  śmieci  i  dokonać  remontu 
schodów.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił,  że  teren  Góry  Zamkowej  stanowi  własność  Parafii  Rzymsko-Katolickiej  w 
Mielniku. Zakład Gospodarki Komunalnej działa tylko na zlecenie. Pan Wójt stwierdził, że w 
kwestii schodów ma mieszane uczucia, zostały one wykonane na zlecenie Urzędu Gminy, za 
zgodą Proboszcza, byli zaś tacy, co chwalili się ich wykonaniem, choć ich nie zrobili. Często 
na  sesji  padają  pytania  dlaczego Góra  Zamkowa jest  nieposprzątana.  Trzeba  wyraźnie  tu 
powiedzieć,  że  to  właściciel  ma  obowiązek  dbania  o  swoją  posesję.  Gmina,  wykonując 
jakiekolwiek prace na terenie Góry Zamkowej, robi to za zgodą jej gospodarza. Nie mogą 
jednak  być  pod  adresem  samorządu  wytaczane  jakieś  żądania,  bo  samorząd  nie  jest 
gospodarzem tego  obiektu.  Ze  względu  na  fakt,  iż  teren  jest  ogólnodostępny,  gmina  nie 
uchyla się od prac remontowych przy schodach. Po każdym dłuższym weekendzie poręcze są 
zniszczone  przez  wandali  (Dyr.  Kranz  potwierdził,  że  2-3  razy  do  roku  poręcze  są 
naprawiane).  Należy rozważyć  kwestię  zakupu i  zainstalowania metalowych poręczy przy 
schodach,  co  znacznie  przedłuży  ich  żywotność.  Kosze  przy  Górze  Zamkowej  zostaną 
ustawione i śmieci będą usuwane na koszt samorządu.
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Pan Jan Zduniewicz
Stwierdzi,  że  poręcze  są  niszczone  przez  mielnicką  młodzież  gimnazjalną,  co  Pan  radny 
zaobserwował z  racji  częstej  bytności  na stadionie.  Nie  robią  tego  przyjezdni.  Pan radny 
zaapelował to Pani Dyrektor Zespołu Szkół aby nauczyciele w ramach dyżurów sprawdzili co 
robi młodzież na Górze Zamkowej oraz sprawdzili  inne miejsca wagarowiczów, takie  jak 
trybuna na stadionie czy teren za dworkiem prof. Polaka. Pan radny jest przeciwny budowie 
metalowych  poręczy  przy  schodach,  należy  zrobić  drewniane,  powtórzyć  ich  wykonanie 
choćby kilka razy, zapłacić z budżetu gminy, w końcu dewastacja ta znudzi się młodzieży. 
Pan radny ze swojej strony zapewnił, że będzie interweniował w przypadku kiedy zauważy 
młodzież  przy  schodach,  poprosi  również  proboszcza  o  nasilenie  kontroli  przy  Górze 
Zamkowej.

Pan Stefan Troc
Czy rolnicy posiadający  folię  z  sianokiszonek  wiedzą,  że  można  ją  oddać  do  Zakładu  w 
ramach  recyklingu.  Czy  taka  informacja  dotarła  do  rolników?  Na  wysypisku  śmieci  w 
Moszczonie Królewskiej jest porozrzucana taka folia.

Pan Dyrektor Kranz
Zakład Gospodarki Komunalnej odbiera folię od rolników. Taka informacja była przekazana 
do Urzędu Gminy, jeśli rolnicy o tym nie wiedzą, to jest prośba do sołtysów aby tę informację 
rozpropagowali  w swoich sołectwach.  Część rolników o tym wie,  ponieważ oddawali  już 
folię do Zakładu.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Mielniku w 2007r. i perspektywach jego działalności.

(w zał.na str.........prot.)

po przerwie

Do punktu 13.

Pan Tomasz Gorochowicz
Już radni poprzedniej kadencji zauważali i podnosili sprawę wyposażenia Mielnika w obiekty 
sportowo-rekreacyjne  i  brak  kąpieliska  w  Mielniku,  mimo  położenia  nad  rzeką.  Drugim 
powodem jest to, że woda w rzece często nie nadaje się do kąpieli. Wychodząc na przeciw 
oczekiwaniom  mieszkańców  podjęliśmy  (Rada  Gminy  i  Wójt)  decyzję  przygotowania 
projektu budowy zespołu obiektów sportowo-rekreacyjnych w Mielniku. Usytuowano je w 
sąsiedztwie  istniejących  boisk  sportowych,  tak,  aby  była  to  kompleksowa  oferta  dla 
mieszkańców. W roku ubiegłym zakupiono nieruchomości na ten cel,  cały obiekt ma być 
zlokalizowany  na  wschód  od  istniejącego  boiska  piłkarskiego,  w  kierunku  Topoliny. 
Początkowo  planowaliśmy  trochę  inną  lokalizację,  basen  miał  się  znajdować  w  miejscu 
planowanych obiektów, zaś boiska miały być przesunięte w stronę Bugu. Regionalny Zarząd 
Gospodarki  Wodnej  nie  wyraził  jednak  zgody  na  znaczne  podniesienie  terenu,  powyżej 
rzędnej zalewowej, ponieważ byłoby to sprzeczne z ochroną przeciwpowodziową. Tak blisko 
Bugu nie można lokalizować trwałych i kosztownych obiektów (boiska miały być pokryte 
sztuczną nawierzchnią). Ostatecznie zdecydowaliśmy się na przedstawioną obecnie koncepcję 
lokalizacji tych obiektów (radni otrzymali mapkę). Obiekty składają się z kortu tenisowego, 
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boiska do gry w siatkówkę oraz basenu złożonego z dwóch niecek. Biorąc pod uwagę koszt 
inwestycji  oraz  koszt  utrzymania  w  trakcie  roku,  zdecydowano  się  na  budowę  basenu 
odkrytego,  sezonowego.  W  roku  ubiegłym  w  budżecie  gminy  znalazły  się  pieniądze  na 
rozpoczęcie tej inwestycji, została podpisana umowa z projektantem na wykonanie projektu 
technicznego  tego  zadania.  Mapka,  którą  radni  otrzymali  przed  sesją,  jest  koncepcją 
przygotowaną przez projektanta.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił się z zapytaniem co planowane jest w obiekcie nr 1 oraz na jakim etapie jest sprawa 
opracowania dokumentacji. 

Pan Tomasz Gorochowicz
Projektu jeszcze nie ma, jest tylko koncepcja, którą radni otrzymali. Budynek oznaczony nr 1 
jest to budynek mieszczący infrastrukturę techniczną basenu, zaplecze socjalne dla obsługi 
oraz przebieralnie i szatnie dla osób korzystających z obiektów.

Pan Kazimierz Tobota
Czy zrobiono analizę kosztów tej inwestycji i jaką kwotą to się zamyka?

Pan Jan Zduniewicz
Czy zrobiona jest analiza kosztów późniejszego utrzymania, eksploatacji?

Pan Tomasz Gorochowicz
Obecnie takiej  analizy finansowej nie mamy,  jeśli chodzi o koszt inwestycji,  to będzie on 
znany po wykonaniu kosztorysu inwestorskiego. Można mówić o kosztach szacunkowych na 
podstawie innych, podobnych obiektów, które zostały zbudowane.
Jednak  nawet  porównanie  szacunkowe  dwóch  podobnych  obiektów  w  różnych 
miejscowościach może pokazywać różne wartości.

Pan Kazimierz Tobota
Skoro nie ma analizy to nie ma tu nad czym dyskutować. Nie wiemy ile to będzie kosztować 
ani czy damy radę później to utrzymać. Pan radny zaproponował aby na razie zaprojektować 
tylko  kort  i  boisko  do  siatkówki,  pozostałe  rzeczy  projektować  dopiero  po  wykonaniu 
oczyszczalni. Wtedy będziemy wiedzieli czym dysponujemy i na co nas stać.

Pan Tomasz Gorochowicz
Przed wykonaniem dokumentacji trudno jest ocenić rzeczywiste koszty inwestycji. Nikt nas 
nie zmusza i nie pogania do budowania w jednym roku. Jednak dzielenie zadania na części, 
na etapie projektowania, jest nieuzasadnione. Po zrobieniu projektu, po określeniu kosztów, 
można podjąć decyzję w sprawie rozłożenia inwestycji na etapy, np. na dwa, trzy lata. Ciągle 
mówimy o tym,  że chcemy korzystać ze środków pochodzących z Unii  Europejskiej.  Nie 
mając  całościowego  projektu  trudno będzie  złożyć  wniosek  o pieniądze  z  zewnątrz.  Stąd 
dokumentację trzeba wykonać na całość.

Pan Kazimierz Tobota
W takiej sytuacji należy zaprojektować basen kryty i inwestycję tę realizować etapami. Taki 
basen będzie przez cały rok służył miejscowym i przyjezdnym. Z odkrytego basenu można 
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korzystać 2 miesiące w roku, później będzie niewykorzystany. Jeśli przyjdzie ulewa, to naleje 
deszczu z siarką i trzeba będzie wymieniać wodę. Takie deszcze mogą być częste i wymiana 
wody podroży koszt eksploatacji.
Musimy uniknąć  błędu,  jaki  popełniono przy podejmowaniu  pierwszej  decyzji  w sprawie 
lokalizacji oczyszczalni. Pan radny od razu wskazywał inną lokalizację i uważał, że jest to 
błędna decyzja. Po 4 latach wrócono do propozycji przedstawionej przez Pana Tobotę.
W  tym  przypadku  również  możemy  ponieść  koszty  projektu  a  kolejny  samorząd  może 
zmienić ten projekt na inny (na basen kryty).

Pan Tomasz Gorochowicz
Jeśli  nie  będziemy mieli  projektu,  to  nigdy nie  będziemy wiedzieli  do końca  co  chcemy 
zbudować ani za ile. Basen kryty jest półtora do dwóch razy droższy w budowie w stosunku 
do  basenu  odkrytego,  ponadto  jest  znacznie  droższy  w  utrzymaniu,  ponieważ  trzeba  go 
utrzymywać w gotowości przez cały rok, z wyłączeniem okresu urlopowo-wypoczynkowego, 
czyli letniego. 

Pan Jan Zduniewicz
Przedstawił poszczególne etapy realizacji każdej inwestycji i stwierdził, że my nie jesteśmy 
nawet przed pierwszym etapem, ponieważ głównie zastanawiamy się nad tym, czy latem będą 
ludzie chodzić na basen kryty czy potrzebny nam tylko odkryty basen.
Pan radny stwierdził, że najlepiej jest się wzorować na innych, którzy już tego doświadczyli. 
Jest wiele gmin czy miasteczek, które zamykają odkryte baseny, ponieważ jest to bezsens. 
Pan radny opiera się na danych uzyskanych z internetu. Odnosząc się do stwierdzenia Pana 
Przewodniczącego, że latem nie korzysta się z basenu zakrytego, stwierdził, że jest to bzdura, 
ponieważ  z  takich  basenów korzysta  się  przez  cały  rok,  bez  względu  na  temperaturę  na 
zewnątrz.  Jeżeli  mamy rozwijać się jako miejscowość turystyczna,  a w przyszłości  nawet 
uzdrowiskowa, to musimy zrobić tak, aby turyści chcieli przyjeżdżać do nas również poza 
sezonem. 
Pan  radny  uważa,  na  podstawie  pozyskanych  z  różnych  źródeł  informacji,  że  obecnie 
odchodzi się od basenów otwartych, bo są nieekonomiczne, nie cieszące się popytem.
Zdaniem  Pana  radnego  projektant  przygotowujący  koncepcję  pomylił  się,  budynek 
techniczno-administracyjno-socjalny  zaplanował  trzy  razy  za  duży.  Należy  raz  jeszcze 
zwrócić  się  do RZGW z wnioskiem o możliwość  przesunięcia  o  5  metrów planowanych 
boisk. Zróbmy poprawkę w umowie z projektantem i zaprojektujmy basen kryty, całoroczny, 
z myślą o przyszłości i w zgodzie z oczekiwaniami dużej grupy mieszkańców gminy.  Nie 
musimy wybudować go szybko, możemy na ten cel ubiegać się o środki z zewnątrz, kolejny 
samorząd może realizować to zadanie.
Sprawa ta wymaga dużego zastanowienia, przygotowania i na pewno nie zostanie rozwiązana 
na dzisiejszej sesji.
Władza gminna powinna jednak wsłuchać się w głosy mieszkańców i również przekonać się 
do koncepcji krytego basenu, aby w przyszłości nikt nam nie wytknął błędu w tej sprawie.

Pan Adam Tobota
Powinniśmy pamiętać,  że  basen  ten ma  służyć  głównie  mieszkańcom naszej  gminy.  Jeśli 
zbudujemy go wcześniej niż sąsiednie gminy, to w ten sposób zyskamy klientów z zewnątrz. 
Koszty  związane  z  budową  i  utrzymaniem  tych  obiektów  są  jak  gdyby  społeczne,  w 
przyszłości  z  tego  tytułu  zyskamy większe  efekty  społeczne  w formie  zdrowotnej  wśród 
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dzieci  i  młodzieży.  Praktycznie  co  drugie  dziecko  w  naszej  gminie  ma  skrzywienia 
kręgosłupa, wady postawy i inne wady, pływanie w wodzie jest najlepszą metodą na tego 
typu schorzenia.  Basen,  jakikolwiek byśmy nie  budowali,  jest  jeszcze sprawą przyszłości. 
Warto  więc  może  sięgnąć  po  te  rozwiązania,  które  sprawdziły  się  w  demokratycznych 
krajach.  Pan  radny  przypomniał,  że  był  on  wnioskodawcą  zgłoszonego  na  posiedzeniu 
Komisji  wniosku,  aby to  społeczność  gminy,  w drodze referendum,  wypowiedziała  się w 
sprawie koncepcji  budowy basenu. Nie możemy przerażać się ewentualnymi  kosztami,  bo 
możemy czynić starania o fundusze unijne na tę inwestycję.
Pan radny podtrzymał swój wniosek aby Rada Gminy zadecydowała czy odbędzie się w tej 
sprawie referendum.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  w  argumentach  przytaczanych  przez  radnych  widzi  troskę  o  dobro 
społeczeństwa.
Odnosząc  się  do  wypowiedzi  Pana  Kazimierza  Toboty  w  sprawie  oczyszczalni  ścieków, 
przyznał,  że  popełnił  błąd  wówczas,  gdy  wyraził  zgodę  na  zmianę  jej  lokalizacji.  Nie 
powinien  się  na  to  zgodzić,  uważał  jednak,  że  w  demokracji  większość  ma  rację. 
Oczyszczalnia  ma  kosztować  4  miliony  złotych,  tak  jak  miała  kosztować,  natomiast 
kanalizacja może kosztować nawet 12 mln.złotych. 
Jeśli  chodzi  o  deszcze  siarkowe,  to  na  basenie  będą  urządzenia  do  uzdatniania  wody 
kąpielowej, wody z basenu nie spuszcza się nawet na zimę, nie tylko komary ale i bakterie 
czy inne drobnoustroje są w niej niszczone. Jeśli chodzi o koszt inwestycji, to koszt basenu 
krytego wynosi od 7 do 15 mln. złotych, zaś przedstawiona koncepcja basenu odkrytego może 
kosztować połowę tego, czyli 4-5 mln. złotych. Przy całorocznym utrzymaniu basenu krytego 
trzeba od 17 do 19 etatów (2 konserwatorów, 2 bileterki, 6-7 ratowników, 6-7 sprzątaczek 
przy basenie czynnym każdego dnia od godz.8 do godz.22). Młodzieży w Zespole Szkół jest 
jest  254,  będą oni korzystać  z basenu jeśli  samorząd zafunduje im karnety.  Z Siemiatycz 
przyjedą 1-2 autokary w tygodniu. Będzie tak jak z halą sportową – gdyby nie delegatura 
rosyjska z Adamowa, to sauna w ogóle by nie była użytkowana. W siatkę na hali gra się tylko 
w miesiącach zimowych, od października do końca marca. Basen byłby z kolei użytkowany 
od  września  do  maja,  tak  przeważnie  bywa  przy  tego  typu  obiektach.  Koszt  utrzymania 
takiego basenu wynosi 80 tys.złotych miesięcznie, z czego samo wynagrodzenie wyniesie 30 
tys.złotych, zimą taki obiekt trzeba ogrzać a latem ochłodzić. Należy też pamiętać, że basen 
co najmniej przez miesiąc będzie wyłączony z użytkowania ze względu na konserwację. 
Pan  Wójt  zgłosił  wniosek  o  zamknięcie  dyskusji  w  tym  temacie  i  przystąpienie  do 
głosowania.

Pan Adam Tobota
Poinformował,  że  w  odpowiedzi  na  interpelację  Pana  radnego  w  sprawie  udekorowania 
Mielnika flagami Pan Wójt napisał, że będzie to kosztowało 10 tys.złotych. Pan radny złożył 
do  trzech  firm  produkujących  flagi,  uchwyty  i  drzewce  zapytanie  ofertowe  i  otrzymał 
odpowiedź, że są w stanie zrobić to wszystko za 6 tys.złotych i cena ta podlega negocjacji. 
Pan  radny  stwierdził,  że  nie  chce  tu  podważać  słów Pana  Wójta  dotyczących  kalkulacji 
basenu, ale tak, jak można pobudować basen za 7 lub 15 milionów, tak samo można utrzymać 
i dobrze poprowadzić basen nie przy 15 ale przy 7 etatach.
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Pan Przewodniczący Rady
Pan radny Zduniewicz powiedział,  że dużo rzeczy można sprawdzić w internecie,  ale nie 
trzeba sięgać do internetu tylko zobaczyć  co dzieje się za rzeką,  jak jest  infrastruktura w 
tamtych  gminach.  Trzeba  opracować program kanalizacji  całej  gminy,  rozwiązać  problem 
śmieci i robić przede wszystkim to, co w ustawie o samorządzie gminnym zapisane jest jako 
zadania  własne  gminy.  Pan  Przewodniczący  stwierdził,  że  nie  neguje  potrzeby  budowy 
pływalni, musi być w tym jednak jakiś porządek i hierarchia ważności.

Rada  Gminy 13  głosami  za,  przy 1 głosie  przeciw  i  1  głosie  wstrzymującym się, 
przyjęła wniosek Pana Wójta w sprawie zakończenia dyskusji.

Rada Gminy 5 głosami za, przy 9 głosach przeciw i 1 wstrzymującym się, odrzuciła 
wniosek Pana Adama Toboty w sprawie zorganizowania  referendum dotyczącego wyboru 
rodzaju inwestycji związanej z budową basenu otwartego lub krytego.

Do punktu 14.

Odpowiedź na interpelację nr 28/08 Pana Kazimierza Toboty
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
Wystąpimy do telekomunikacji o przestawienie słupów, dołki na drodze zostaną zasypane w 
trakcie  równania dróg.  Krzaki  zostaną usunięte  po zatrudnieniu  pracowników z programu 
“Drogowiec”.

Odpowiedź na interpelacje nr 29/08 Pana Jana Weremijewicza
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
W ramach gwarancji i zgodnie ze sztuką droga zostanie naprawiona.

Odpowiedź na interpelację nr 30/08 Pana Lucjana Kożuchowskiego
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy
W pierwszych dniach przyszłego tygodni przejazd ten zostanie sprawdzony i zostanie podjęta 
decyzja co jego naprawy.

Odpowiedź na interpelację nr 31/08 Pani Barbary Terpiłowskiej
Odpowiedzi udzielono na piśmie (w zał. na str.............prot.)

Odpowiedź na interpelację nr 32/08 Pana Wiesława Kochanowskiego
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

1. Na  początku  przyszłego  tygodnia  sprawdzimy  stan  wierzb  na  ulicy  Wysockiej, 
zostanie spisany protokół na tę okoliczność i podejmie się decyzję o ich wycięciu lub 
pozostawieniu.

2. 24  kwietnia  nastąpi  rozstrzygnięcie  przetargu  na  budowę oświetlenia  ulicznego  w 
Adamowie.

3. Budowa parkingu przy kaplicy w Adamowie dotyczy drogi powiatowej, droga ta jest 
przewidziana do remontu.  W bieżącym roku nie ma możliwości  budowy parkingu, 
gmina nie ma środków aby wspomóc powiat w budowie tego parkingu. Pan Wójt nie 
jest w stanie odpowiedzieć kiedy to może zostać zrobione. 
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Odpowiedź na interpelację nr 33/08 Pana Adama Toboty
Samochody gminne nie będą oznakowane, bo nie ma takiej potrzeby. Nie praktykuje się w 
służbowych samochodach oznakowania. Nie będzie również na samochodzie napisu GOPS.
Pan Wójt poinformował, że 4 lub 5 razy samochód skoda nocował na posesji Pana Wójta w 
Siemiatyczach, o czym poinformowany był Pan Przewodniczący i Pan Wiceprzewodniczący 
Rady. Obecnie oba samochody nocują na placu strażnicy OSP (garaż jest w trakcie budowy).
Pan  Wójt  uczestniczył  w  10  zebraniach  wiejskich,  gdzie  tylko  raz  użył  służbowego 
samochodu (w Pawłowiczach). Pozostałe zebrania obsłużył własnym samochodem.

(odpowiedź na piśmie w zał. na str............prot.)

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Odpowiedzi udzielił zastępca Wójta
Obecnie  zakończyliśmy  przetargi  na  te  drogi,  na  które  była  wykonana  dokumentacja.  W 
ramach pozostałych środków, które zapisane są w budżecie  gminy,  będziemy wykonywać 
bieżące naprawy dróg.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Odpowiedzi udzielił zastępca Wójta i Dyrektor GOKSiR
Pomost jest robiony i będzie ustawiony przed sezonem. 
Pan Dyrektor Baranowski poinformował, że kajaki będą wypożyczane w godzinach działania 
GOKSiR,  nie  będzie  problemu  z  ich  przewiezieniem,  ponieważ  GOKSiR  dysponuje 
samochodem z przyczepą przystosowaną do przewozu kajaków. Są również ustalone ceny za 
wynajem i przetransportowanie kajaków.
Pan Wójt Gminy w kwestii plaży wyjaśnił, że jest zgoda zarządcy Bugu na jej urządzenie, jest 
to  jednak w innym miejscu  niż  chcieliśmy.  Zlecimy nawiezienie  piasku z  wydmy.  Plaża 
będzie urządzona na terenie gruntów Wspólnoty Gruntowej Wsi Mielnik.

Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy i zastępca Wójta

1. W sprawie budowy zatoczki przy przystanku w Radziwiłłówce Pan Wójt zobowiązał 
się  do  spotkania  z  dyrektorem  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg  i  rozmowy  w  tej 
sprawie.

2. Pan Gorochowicz stwierdził, że nie bardzo wie w jakim celu trzeba tę drogę wytyczyć, 
ponieważ ludzie bardzo często nie jeżdżą tak, jak drogi są wytyczone. Wytycza się 
wówczas, kiedy istniej taka potrzeba.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Saciuka.
Odpowiedzi udzielił zastępca Wójta
W  najbliższy  poniedziałek  Pan  Gorochowicz  wraz  z  dyrektorem  Kranzem  przyjadą  do 
Niemirowa i sprawdzą zgłoszone usterki.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił z zapytaniem gdzie wypożyczalnia kajaków będzie czynna – w biurze GOKSiRu czy 
nad  Bugiem,  przy  pomoście.  Z  wcześniejszych  wyjaśnień  Pana  dyrektora  można 
wywnioskować,  że  wypożyczalnia  będzie  nieczynna,  kajaki  będą dostępne tylko  dla  grup 
zbiorowych  na  spływy  lub  indywidualne  zamówienie,  jeśli  kajaki  trzeba  będzie  gdzieś 
dowieźć.  Nie na  tym powinna polegać  usługa  w zakresie  wypożyczania  kajaków. Jest  w 
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Mielniku prywatna wypożyczalnia, która w sezonie jest niewydolna i żeby zapotrzebowanie 
na  kajaki  zaspokoić,  dobrze  byłoby  umieścić  je  w  hangarze,  nad  rzeką  i  na  miejscu  je 
wypożyczać.

Pan Michał Baranowski – dyrektor GOKSiR
Wyjaśnił, że nie powiedział, że GOKSiR prowadzi wypożyczalnię ale że wypożycza kajaki. 
W sezonie letnim kajaki  są składowane w hangarze i  jeśli  ktoś dzwoni lub przyjeżdża  w 
sprawie wypożyczenia, to kajaki są wydawane przy hangarze. Aby prowadzić wypożyczalnię 
kajaków, to trzeba w sezonie letnim poświęcić na to 14 godzin dziennie. 

Do punktu 15.

Pan Przewodniczący ustosunkował się do wypowiedzi  Pana radnego Kazimierza Toboty, 
który zarzucił mu w trakcie sesji ograniczanie możliwości wypowiedzi w dyskusji.
Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  w  swoim  postępowaniu  opiera  się  na  przepisach 
prawa.  Chodzi  tu  o  nie  przedłużanie  sesji  i  być  może  na  którymś  z  posiedzeń  należy 
zastanowić się nad zatrudnieniem dodatkowej osoby do obsługi rady,  ponieważ pracownik 
prowadzący te sprawy ma w swoim zakresie czynności inne obowiązki służbowe a nieraz 
protokół pisze od sesji do sesji. 
Sprawy poruszane przez Pana radnego były omawiane wcześniej na posiedzeniu Komisji i 
często  są  powtarzane  na  sesji.  Być  może  chodzi  tu  o  jakieś  punkty,  statystki  dotyczące 
częstotliwości zabierania  głosu, pod koniec kadencji dane na ten temat  są publikowane w 
“Głosie Siemiatycz”. Na jednej z sesji Pan radny zarzucił nawet, że Przewodniczący stosuje 
metody Łukaszenki. Art. 30 ust.1 Statutu Gminy mówi: “Przewodniczący Rady czuwa nad 
sprawnym przebiegiem obrad, a zwłaszcza nad zwięzłością wystąpień radnych i innych osób  
uczestniczących w sesji”. 
Pan Przewodniczący  stwierdził,  że  do tej  pory nie  ograniczał  nikomu czasu wypowiedzi, 
każdy wypowiadał się ile chciał.  Jeżeli jednak ktoś kilka razy wypowiada się w tej samej 
sprawie, Przewodniczący ma prawo zwrócić mu uwagę. 
Zgodnie  z  deklaracją  złożoną  po  wyborze  na  tę  funkcję  Pan  Przewodniczący  chce  być 
Przewodniczącym  wszystkich  radnych  i  prowadzić  sesje  zgodnie  z  przepisami  prawa. 
Poinformował, że w dniu wczorajszym odbyła się sesja Młodzieżowej Rady Gminy, trwała 
tylko 25 minut, w tym była dziesięciominutowa przerwa.

Pan Kazimierz Tobota
Zapewnił, że żadnych punktów nie zbiera, zaś na komisjach tematu tego nie poruszano, stąd 
potrzeba  dyskusji  na  sesji.  Jest  to  temat  społecznie  potrzebny,  ważny,  gdyż  w  sprawie 
budowy basenu trzeba podjąć ważne decyzje.

Pan Jerzy Terebun
Poinformował, że w Maćkowiczch, na kolonii,  na pewnym odcinku drogi jeden właściciel 
działki, po której biegnie droga, zagrodził ją, drugi też planuje to zrobić. Trzeba dożwirować 
kilka metrów właściwej drogi, bo inaczej nie będzie przejazdu.

Pan Wójt zapewnił, że droga zostanie dożwirowana w drugiej połowie maja.
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Pan Jan Weremijewicz
Poprosił o wyjaśnienia dotyczące kontroli Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w sklepie “Plus” w Mielniku. Jakie dalsze postępowanie prowadzone jest w tej 
sprawie, czy właścicielowi zostanie odebrana koncesja na sprzedaż alkoholu?

Pani  Alicja  Sawczuk  –  Przewodnicząca  Gminnej  Komisji  ds.  Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych poinformowała  o  przeprowadzeniu  takiej  kontroli.  W trakcie 
kontroli  stwierdzono,  że  alkohol  w  sklepie  sprzedawany  był  na  kredyt.  O  sprawie 
powiadomiona została policja, która prowadzi dalsze dochodzenie w tej sprawie.

Pan Adam Tobota przedstawił  oświadczenie  Klubu Radnych  Wspólnota  Gminy Mielnik 
odnoszące się do odpowiedzi na interpelację radnego Adama Toboty z dnia 29.02.2008r.

(w zał. na str...............prot.)

Pan radny Tobota zwrócił się z zapytaniem dlaczego nie jest kontynuowana dobra tradycja 
informowania  na  sesji  o  sprawach  i  pismach  napływających  do  Rady  Gminy.  Wyraził 
nadzieję,  że  nie  jest  to  ani  celowe,  ani  wyrachowane  a  tym  bardziej  złośliwe,  że  Pan 
Przewodniczący  nie  poinformował  o  piśmie  skierowanym do Rady Gminy Mielnik  przez 
Proboszcza Parafii w Niemirowie.

Pan Przewodniczący poinformował, że pismo to ma przed sobą, sesja jeszcze trwa i radni w 
punkcie wolne wnioski zostaną z nim zapoznani.

Pan Wójt Gminy
Pan radny Tobota wymieniając w oświadczeniu osoby z terenu Gminy Mielnik, zasłużone dla 
Rzeczypospolitej, zapomniał o legioniście Wichowskim. Został zapewne pominięty dlatego, 
że nosił  to samo nazwisko co Wójt.  Pan Wójt stwierdził,  że nie będzie udowadniał  Panu 
Tobocie  ile  zasług  wniosła  rodzina  Wichowskich  do  bytu  Państwa  Polskiego,  o  jej 
patriotyzmie. 
Dlaczego radni  z  Klubu postulują  wywieszanie  flag  tylko  na  trzech  ulicach  w Mielniku? 
Może  należy  wywieszać  je  we  wszystkich  miejscowościach  gminy,  pominięcie  tych 
miejscowości może urazić patriotyczne uczucia ich mieszkańców?. W święta narodowe flagi 
są wywieszane na wszystkich budynkach będących własnością samorządu,  wywieszane są 
również na Urzędzie Gminy w dniu trwania sesji. 
Gmina  jest  przede wszystkim od łatania  dziur,  robienia  dróg,  kanalizacji,  zajmowania  się 
oświatą, pomocą społeczną, od zwykłych, przyziemnych spraw, z jakimi na co dzień borykają 
się mieszkańcy.
Oświadczenie  Klubu  Radnych  ma  charakter  polityczny,  dzieli  ludzi  i  jest  szafowaniem 
symbolami  narodowymi  przy  tej  okazji.  Nadmierne  używanie  świętości  powoduje  jej 
wyblaknięcie.
Pan Wójt z okazji zbliżających się prawosławnych Świąt Wielkanocnych złożył wyznawcom 
prawosławia życzenia świąteczne.

Pan Kazmierz Zalewski
Zwrócił się o wytyczenie w Tokarach tzw. drogi kośnej, od Wilanowa do Klukowicz. Brak 
jest słupków wytyczających drogę, trzeba ja również zrównać.
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Pan Tomasz Gorochowicz zapewnił, że droga zostanie poprawiona.

Pan Wiesław Piotrowski
Zgłosił  wniosek  w  sprawie  usunięcia  karp  na  drodze  przy  szkole  oraz  zabezpieczenia 
szalunku na budynku szkoły.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stan szalunku zostanie sprawdzony i ustalimy czy wymaga on konserwacji. Zostanie również 
sprawdzona droga z karpami.

Pan Jan Zduniewicz
Wielu radnych jest  po raz pierwszy w samorządzie,  traktują poważnie swoją funkcję,  nie 
tylko od sesji do sesji czy komisji. Spotykają się z mieszkańcami, którzy przekazują im swoje 
bolączki, uwagi. Niejednokrotnie jest tak, że radni na komisji czy plenarnym posiedzeniu rady 
nie potrafią się wypowiedzieć, może nie znają się na wszystkim. Radni nie są jednak tylko po 
to, aby podnosić ręce do głosowania, lecz aby wrazić swoje stanowisko i powiedzieć co się 
myśli.  Pan  radny  stwierdził,  że  Pan  Przewodniczący,  mimo  deklaracji,  iż  będzie 
Przewodniczącym wszystkich radnych, w niektórych momentach prowadzenia sesji stara się 
przerwać radnym wypowiedzi,  skrócić  czy wyciszyć.  Być może powodem tego jest  stres. 
Wygaszanie  aktywności  powoduje  marazm,  a  przecie  tu  wszyscy  muszą  czuć  się 
współgospodarzami, a gospodarzyć jest czym. Radni powinni mieć możliwość wygadania się, 
stąd prośba do Pana Przewodniczącego aby nie przerywał  wypowiedzi  i  pozwolił  radnym 
wygadać się. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że weźmie pod uwagę wypowiedź Pana radnego.

Pan Adam Tobota
Poinformował,  że  przygotowując  materiał  historyczny  w  “Ziemi  Mielnickiej”  zamieścił 
zasługi tych osób z rodziny Wichowskich, które mógł rzeczywiście potwierdzić w źródłach 
historycznych.  Jeżeli  w takich dokumentach brak jest  informacji  na temat  zasług przodka 
Pana Wójta, to nie może tego napisać. Jeśli są na ten temat jakieś relacje ustne, to muszą one 
być potwierdzone przez kilka osób. Gdyby był złośliwy, jak twierdzi to Wójt, to nazwiska 
Wichowskich  w  ogóle  by  nie  umieścił  w  tych  materiałach.  Tak  jednak  nie  jest,  bo  w 
materiałach aż 10 stron poświęconych jest Panu Józefowi Wichowskiemu z Tokar.
Pan  radny  stwierdził,  że  swoje  uczucia  patriotyczne  traktuje  jako  obowiązek,  bo  tak  go 
wychowano. Jeśli Wójt uznaje to za politykę, to Pan radny nie jest w stanie tego zmienić.

Pan Przewodniczący odczytał pismo jakie wpłynęło do Rady Gminy Mielnik od Proboszcza 
Parafii Rzymsko-Katolickiej w Niemirowie.

(w zał. na str..............prot.)

Pan  Przewodniczący  poinformował  o  treści  odpowiedzi  jakiej  w  tej  sprawie  udzieli 
Proboszczowi.

(w zał. na str..........prot.)
Pan Adam Tobota
Radni,  pamiętając  to,  co  było  przed  rokiem  –  obietnica  zwiększenia  o  5  tys.dotacji  dla 
Niemirowa w bieżącym roku, powinni zastanowić się,  czy mimo podzielenia już środków 
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przeznaczonych  na dotacje,  nie  znaleźliby w budżecie  gminy tej  kwoty i  przeznaczyli  na 
zwiększenie dotacji dla Niemirowa.
Pan  radny  nalega  na  zwiększenie  dotacji,  ponieważ  patrzy  na  to  od  strony  historycznej. 
Parafia w Niemirowie, przez wiele lat prowadziła ogromne prace konserwatorskie, działo się 
to  dużo  wcześniej  niż  Rada  Gminy  zaczęła  dawać  środki  parafiom.  Wtedy  Parafia  była 
młodsza  i  parafianie  byli  w  stanie,  z  własnych  składek,  udźwignąć  ciężar  prac 
konserwatorskich.  Za  prace  konserwatorskie  w  kościele  Parafia  w  Niemirowie  została  w 
2004r. laureatem konkursu głównego konserwatora zabytków za prace związane z jakością 
prac konserwatorskich. Jest to ważny architektonicznie obiekt a w naszej uchwale z 2006r. 
jest  zapis  mówiący,  że  w  szczególnych  przypadkach,  gdy  wartość  materialna  obiektu 
historycznego jest duża, rada może sfinansować w 100% koszt zamierzenia.
Powinniśmy dotrzymać danego w ubiegłym roku słowa.
Zwrócił się do Rady aby wystosowała do Wójta wniosek o wygospodarowanie w budżecie 
gminy kwoty 5 tys. złotych z przeznaczeniem dla Parafii w Niemirowie.

Pani Skarbnik poinformowała, że wszystkie parafie, oprócz Niemirowa, podpisały umowę z 
Wójtem i pieniądze z dotacji wpłynęły na ich konto.

Pan radny Tobota zgłosił wniosek o następującej treści: Rada Gminy Mielnik zwraca się do 
Wójta  Gminy  Mielnik  o  zabezpieczenie  środków budżetowych w kwocie  5  tys.  złotych  na  
remont obiektu sakralnego kościoła w Niemirowie w bieżącym roku, w momencie pojawienia  
się wolnych środków, niewykorzystanych na inne cele.

Pan  Wójt stwierdził,  że  jeżeli  miałby  zabezpieczać  jakieś  środki,  to  zrobiłby  to 
proporcjonalnie dla wszystkich parafii, bez wyróżniania żadnej.
Środki zostały już podzielone, 4 parafie podpisały umowy. Pan Wójt przypomniał, że o środki 
finansowe można zabiegać z innych źródeł, trzeba tylko poszukać w internecie.  Można je 
znaleźć w Ministerstwie Kultury, w MSWiA, są również na ten cel środki unijne. Parafianie i 
samorząd  gminny  nie  mogą  być  jedynym  źródłem  finansowania  remontów  obiektów 
sakralnych.

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Pana Adama 
Tobotę.

Za wnioskiem opowiedziało się 5 radnych, przeciw było 5 i 5 radnych wstrzymało się 
od głosu.
Wniosek pozostał nierozstrzygnięty.

Pan  Jan  Wermijewicz stwierdził,  że  Pan  Wójt  nie  poinformował  radnych  o  tym,  że 
rozpoczęła się budowa strażnicy SG w Mielniku.

Pan Wójt Gminy
W  ubiegłym  tygodniu  nastąpiło  przekazanie  placu  budowy  wykonawcy.  Koszt  budowy 
wyniesie  13  mln.  złotych.  Zastępca  Komendanta  Wojewódzkiego  Straży  Granicznej,  za 
pośrednictwem Pana Wójta, przekazał Radzie Gminy Mielnik podziękowanie za nieodpłatne 
przekazanie  działki.  Zwiększy  się  obsada  kadrowa  strażnicy  w  Mielniku,  zwiększy  się 
również ilość sprzętu (o kwotę 3 mln. złotych).
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Do punktu 16.

Wobec wyczerpania porządku obrad XIV sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                            Stefan Troc
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